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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 27. oktober 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 45 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmål nr. 45: 

”Er der indikationer på, at der er sket en stigning af tvangsanbringelser, eller taget 

initiativer til at dette skulle ske, siden statsministerens nytårstale, hvori emnet blev 

omtalt? Spørgsmålet stilles i forlængelse af samrådet med ministeren om 

tvangsanbringelser og bortadoptioner af udsatte børn den 22. oktober 2020.” 

Svar: 

Det er på nuværende tidspunkt ikke muligt at opgøre udviklingen i anbringelser uden 

samtykke siden statsministerens nytårstale, da anbringelsesstatistikken for 2020 først 

opgøres i juli 2021.  

Siden statsministerens nytårstale har regeringen arbejdet på et samlet udspil, Børnene 

Først, som bl.a. har til formål at styrke anbringelsesområdet og sikre, at børn og unge, 

der har brug for et nyt hjem, fordi de er udsat for omsorgssvigt, får et nyt og trygt hjem 

tidligere.  

Regeringen har desuden med et flertal i Folketinget med udligningsreformen foretaget 

en justering af refusionsordningen. Det betyder større finansieringsmæssig sikkerhed 

for den enkelte kommune i de dyreste sager om hjælp til udsatte børn og det øvrige 

specialiserede socialområde. Formålet med ændringen er, at økonomi ikke må stå i 

vejen for de rette indsatser over for udsatte børn og unge, som for eksempel en 

anbringelse. Indsatsen skal først og fremmest være styret af, hvad der er det bedste for 

barnet. 

 

Med venlig hilsen 
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